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Informační občasník Mariiny legie v Čechách a na Moravě 

 

ZZ  PPŘŘÍÍRRUUČČKKYY  MMAARRIIIINNYY  LLEEGGIIEE 

Legionář a mystické tělo (část) 
    Z důsledků učení o mystickém těle Kristově vyrůstají 
principy, na nichž je vystavěn systém Legie. Toto učení je 
hlavním tématem dopisů sv. Pavla. To nás nepřekvapuje, 
protože vyznávají toto učení, jež způsobilo jeho obrácení. 
Světlo z nebe. Velký pronásledovatel křesťanů byl sražen 
oslepený na zem. Pak uslyšel přemáhající slova: „Šavle, 
Šavle, proč mě pronásleduješ?“ (Sk 9,4-5). Není divu, že 
se tato slova tak hluboce vtiskla do duše apoštolovy, že 
byl neustále puzen psát a mluvit pravdu, kterou vyjádřila.  
    Svatý Pavel popisuje jednotu mezi pokřtěnými a Kristem jako jednotu hlavy 
a ostatních údů lidského těla. Každá část má svůj speciální účel a úkol. 
Některé části jsou vznešenější, některé méně, ale všechny na sobě vzájemně 
závisejí a všechny napájí tentýž zdroj života. Všechny mají škodu z chyby 
jednoho a všechny získávají znamenitostí druhého.  
   Církev je mystickým tělem Kristovým a jeho plností (srov. Ef 1,22-23). 
Kristus je jeho hlavou, řídící, nepostradatelnou a nejdokonalejší částí, od níž 
všichni ostatní členové těla odvozují svou sílu a nejvlastnější život. Křtem 
jsme byli přivtěleni ke Kristu těmi nejdůvěrnějšími svazky. Uvědomme si, že 
mystické neznamená nereálné. Použijme skutečně hluboké vyjádření Písma 
svatého: „Jsme údy jeho těla“ (Ef 5,30). Mezi hlavou a údy i mezi údy 
samotnými jsou založeny posvátné svazky lásky a služby (srov. 1 Jan 4,15-21). 
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Obraz těla umožňuje živoucí uskutečnění těchto svazků, což je již jejich 
poloviční naplnění.  
    Tato pravda je ústředním dogmatem křesťanství. Všechny milosti udělené 
člověku i sám nadpřirozený život jsou plodem vykoupení. Vykoupení je 
založeno na skutečnosti, že Kristus a církev jsou jedinou mystickou osobou, 
takže zadostiučinění hlavy - Krista, nekonečné zásluhy jeho utrpení příslušejí 
jeho věřícím - údům. Proto mohl náš Pán trpět pro člověka a vykoupit viny, 
které on sám nespáchal. „Kristus je hlavou církve, sám spasitel svého 
tajemného těla“ (Ef 5,23). Činnost mystického těla je činností Krista samého. 
Věřící jsou do něj vtěleni a pak žijí, trpí a umírají v něm a jeho vzkříšením 
znovu povstávají. Křest posvěcuje, poněvadž mezi Kristem a duší zakládá živé 
spojení, kterým plyne svatost hlavy do svých členů. Ostatní svátosti a 
především božská eucharistie jsou ustanoveny, aby zintenzivňovaly jednotu 
mezi mystickým tělem a jeho hlavou. Tato jednota je však závislá na úkonech 
víry a lásky, na poutech vedení a vzájemné služby v církvi, na správně 
pochopené práci a utrpení – a obecně – na každém skutku křesťanského 
života. Jedná-li duše ve svobodném souladu s Marií, účinnost její práce je 
vyšší. 

ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  11//22002211 

    Vážení duchovní vůdci! Milí aktivní a modlící se členové!  
    Milí přátelé Mariiny legie! 
    Prožíváme dobu nesnází a nejistoty. Musíme vynechávat schůzky, apoštolát 
můžeme dělat s obtížemi a každodenní účast na mši svaté je pro mnoho 
legionářů nedostupná.  
    Útěchou nám v této době může být pohled na legionáře, kteří při mnoha 
těžkostech za obtížných podmínek dosáhli velkolepých výsledků. 
    Letos obracíme náš zrak především k Alfie Lambemu, který se pro své 
chatrné zdraví nemohl stát řeholníkem. Jeho bolest z odmítnutí se proměnila 
v radost, když mu jako členu Mariiny legie Concilium prokázalo velkou 
důvěru: „Jdi a zakládej Mariinu legii na jihoamerickém kontinentě!“ 
    Vstupme i my s velkou důvěrou v Boží prozřetelnost do nového roku a 
prosme Pána: „Odevzdávám se Ti a Ty se postarej!“ 

Srdečně Vás zdraví Vaše Elisabeth Ruepp, prezidentka rakouského senátu 
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Jako přípravu na 100. výročí založení Mariiny legie jsme si 
předloni v prezidiích četli o Franku Duffovi, loni o Edel 
Quinnové. Tento rok máme doporučeno číst si o Alfie 
Lambovi. 
 
„Opravdu jsem velmi slabý, ale vím, že Matka Boží slabé lidi 

využívá k tomu, aby ukázala svou moc.“ (citát Alfie 

Lambeho) 

 

Veronika Margesin: Modlitba v životě Alfieho Lamba 

    Příručka říká: „Legionář má nejen pracovat, ale také se modlit“ a také „má 

se modlit tak, jako by vše bylo závislé na milosti“. Vyslanec Legie Alfie Lambe 
je nám velkým příkladem. Alfons se narodil rodičům v irském Tullamore 24. 
června 1932 jako osmé dítě. Od malička byl tichý a přemýšlivý chlapec. Jeho 
rodiče byli velmi zbožní, rodina se každý den modlila růženec, čímž nebyli 
sourozenci vždy nadšeni. Někdy se Alfie tajně vytratil, když ho jeho sestra 
Kathleen hledala, našla ho klečícího u jeho postele, kde se sám modlil 
růženec. V sedmi letech 1. dubna 1939 dostal první svaté přijímání. Později 
řekl, že to byl nejdůležitější den jeho života. Byl horlivým ministrantem. Už 
jako dítě se hodně modlil za obrácení Ruska. Ačkoliv jeho rodiče mínili, že je 
to příliš brzy, vstoupil v roce 1948 do řádu Křesťanských bratří a chtěl se stát 
misionářem. Byl příkladným novicem. Byl nápadný tím, že se mnoho modlil a 
měl zvláštní vnitřní úctu k Panně Marii. Bylo pro něj velkým zklamáním, když 
musel klášter ze zdravotních důvodů opustit, ale přijal Boží vůli. Jeho bratr 
Jack ho vzal do svého prezidia a zde Alfie našel své povolání. Protože byl nyní 
zaměstnán, nemohl se denně zúčastnit mše svaté. Asi po roce ho vzal Seamus 
Grace k práci na rozšiřování Legie a brzy nato se Alfie přestěhoval do Dublinu. 
Jako ostatní legionáři i on se účastnil mší svatých v kapucínském kostele. Na 
společnou snídani, která následovala, přicházel pravidelně pozdě, protože 
ještě dlouho pobýval v kostele při děkovných modlitbách. Stal se 
pretoriánem, modlil se denně modlitby Legie a breviář. Vyhledával však i 
osobní dialog s Bohem. Už v roce 1948 se plně odevzdal Ježíši skrze Marii.  
    Mužem modlitby zůstal Alfie i během svého působení jako vyslanec v Jižní 
Americe. Když byl se Seamusem na cestách, většinou nechal jeho mluvit a 
sám se potichu modlil. Nejvíce se modlil k Duchu svatému a o pomoc andělů 
strážných. Když podnikl s dalšími legionáři delší cestu pro rozšiřování, někdy 
uprostřed noci vstal a modlil se. V klášteře Křesťanských bratří v Buenos Aires 
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ho bylo vidět už v 6 hodin ráno klečícího v kapli. Bylo pro něj také důležité 
denně strávit alespoň čtvrthodinku před Nejsvětější svátostí. Totéž 
doporučoval ostatním legionářům. Můžeme říci, že modlitba byla klíčovým 
postojem v jeho životě a svou téměř nadlidskou misionářskou práci plnil ze 
síly modlitby. Ostatní lidi žádal o modlitbu pro svou činnost.  
    On sám říkal: „Máme zkusit denně se zúčastnit mše svaté o podle možnosti 
chodit ke svatému přijímání. Když nebudeme mít těsné spojení s Královnou 
Legie, neponese naše práce žádné ovoce.“ 
 

Br. Emmanuel-Maria Fitz OFM: Milí pomocní legionáři! 

    S koncem první světové války se mnoho změnilo, nejen u nás pádem 
monarchie, ale rychle se změnil i život lidí v Irsku. 
   V roce 1916 se chtěli občané osvobodit od 700 let trvajícího britského 
obsazení. Povstání bylo brutálně potlačeno. V roce 1918 sestavil Dublin svou 
vlastní vládu a byla vyhlášena nezávislost země. V příštím roce následovala 
krvavá válka za nezávislost, která skončila teprve v roce 1921 anglicko – 
irskou smlouvou. To vedlo k rozdělení země na zastánce smlouvy a 
republikány.  V roce 1922 vypukla občanská válka, která trvala rok.  
    Uprostřed těchto otřesných dní, ve kterých víra lidí nezůstala nedotčena, 
se sešli v předvečer svátku Narození Panny Marie Frank Duff a kněz - kaplan 
Toher se skupinou vesměs mladých žen na první schůzce Mariiny legie. 
Zrodilo se apoštolské hnutí laiků, za jehož zakladatelku považujeme 
samotnou Matku Boží. Zprvu malá skupina, jejíž cíle byly posvěcení členů 
modlitbou a apoštolát, přemýšlela, co udělat, aby byl Bůh ve světě více 
milován. 
    Dnes je Mariina legie aktivní v celém světě a letos oslaví 100. narozeniny. 
Toto jubileum nás naplňuje velkou radostí. Zároveň nás povzbuzuje, abychom 
s velkou touhou a nasazením přibližovali Marii lidem. Proč Marii? Protože je 
nejjistější a nejpřímější cestou k Ježíši, který chce každou duši přivést k 
hlubokému a láskou naplněnému spojení s Otcem. 
    Na počátku tohoto jubilejního roku chci srdečně poděkovat vám, milí 
modlící se členové, za vaši ochotu denně se modlit a obětovat Bohu 
legionářské modlitby a růženec. Tím pomáháte aktivním legionářům pozvat 
všechny lidi, aby se spolu s Marií v této nelehké době napojili na Boží lásku. 
Kromě toho připravujete modlitbou lidská srdce, aby se otevřela pro setkání 
a rozhovor s legionáři.  
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    Milí pomocní legionáři, modlím se za vás a prosím, abyste dostávali stále 
hlouběji JEHO milosti, které pro vás připravil, za vaši láskyplnou službu na 
vinici Páně. 

Margit Jachimov: PPC v Meranu 

    Tohoto Peregrinatio pro Christo v termínu 29. srpna – 5. září 2020 se 
zúčastnili 4 legionáři z Rakouska s naším duchovním vůdcem P. Stephanem 
Schnitzerem OSB a 4 legionáři z prezidia ve městě Lana (Jižní Tyrolsko, Itálie). 
     Na úvod bych chtěla poděkovat Matce Boží, že v tomto těžkém 
koronavirovém roce nám bylo toto PPC do Meranu umožněno. Zažili jsme 
harmonické společenství všech účastníků, kteří ze sebe vydali to nejlepší, a 
také jsme zažili hodně veselých chvil. 
    Apoštolát v Meranu jsme dělali kolem kostela sv. Mikuláše na promenádě 
Tappeiner. Kvůli pandemii jsme směli dělat jen pouliční apoštolát. Potkávali 
jsme mnoho turistů z Německa. Byly to hodně manželské páry různých 
vyznání, které často neznaly rozdíly ve své víře. Také mladí z Jižního Tyrolska 
si užívali poslední týden prázdnin a byli velmi otevření pro hovory o víře. Mezi 
místními jsme získali několik pomocných legionářů. 
    V neděli jsme po mši svaté směli představit Legii a rozdávat medailky. 
Ukázali jsme legionářům z města Lana, že apoštolát není jen namáhavý, ale že 
my sami jsme obdarováni krásnými hlubokými rozhovory. Když jsme odjížděli, 
děkovala nám prezidentka místního prezidia za návštěvu a pomoc. Budeme 
se modlit, aby semínka víry, která jsme apoštolátem zaseli, vyklíčila. 
    Z jednotlivých rozhovorů: 
    Jeden manželský pár z Berlína nebyl pokřtěný. Paní nám vypravovala, že její 
otec byl přesvědčený komunista, a proto křest dětí nepřicházel v úvahu. Děti 
byly vychovány v ateismu. Vysvětlili a darovali jsme jim zázračnou medailku. 
Projevili zájem o katolickou víru a řekli, že s knězem plným porozumění jako 
je P. Stephan by i mohli uvažovat o křtu. P. Stephan je povzbudil, že po 
přípravě na křest mohou dostat též svátost manželství. Poradil jim, aby si o 
tom promluvili s nějakým knězem v Berlíně. 
    Před kostelem sv. Mikuláše jsme zažili mnoho odmítnutí. Lidé vcházeli do 
kostela jako do muzea. Jeden muž nechápal, že mu chceme medailku darovat 
a nechceme žádné peníze. Vysvětlili jsme, že mu Matka Boží chce dát mnoho 
milostí, je jen potřeba, aby je přijal. Po tomto vysvětlení se muž málem 
rozplakal a chtěl vědět, jak se víra získá. Vysvětlili jsme mu, že to je dar, ale 
musí se za něj modlit. Kostel je vhodné místo pro modlitbu. 
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    Jedna paní z Německa nám řekla, že je katolička, ale zázračnou medailku 
neznala. Když jsme ji vysvětlili, vyndala z kabelky poškozenou medailku, 
kterou jednou našla na zemi. Radovala se, že to je zázračná medailka. Chodí 
nyní doma do modlitební skupiny a až se vrátí, chtěla by najít nějaké 
prezidium, ve kterém by se mohla zapojit. 
    Na promenádě jsme potkali mladého tatínka se synkem v kočárku, dali 
jsme mu medailku pro dítě, on ji lhostejně zastrčil do kapsy kočárku. Už jsme 
chtěli oslovit další lidi, když k nám přiběhly dvě ženy a děkovaly nám za dárek 
pro svého syna a vnuka. Slibovaly, že chlapečkovu medailku neztratí, aby mu 
přinášela štěstí. Vysvětlili jsme, že jde o důvěru k Panně Marii, to ona bude 
dítě a celou rodinu chránit. Pak si obě ženy vzaly medailku i pro sebe. 
 

Dopis z Nigerie: Vyslyšení modliteb 
    S velkou radostí a vděčností Bohu podávám zprávu o uzdravení mého 
nemocného bratra na přímluvu Edel Quinn. Můj bratr byl osm měsíců 
beznadějně nemocný. Pobýval v pěti různých nemocnicích. Nikdo nedokázal 
jeho nemoc přesně diagnostikovat a žádná léčba nezabírala. Už jsme vůbec 
nedoufali v jeho uzdravení a nakonec byl poslán domů do naší vesnice. Jako 
poslední východisko jsem se úpěnlivě modlil k Bohu a prosil Edel Quinn, aby 
do tří týdnů pro něj vystoupila a potvrdila tak svou svatost. K mé velké 
radosti se bratr koncem třetího týdne úplně uzdravil, opustil naši vesnici a 
mohl znovu nastoupit do práce. Modlím se naléhavě, aby byla svatost Edel 
uznána a tak rozmnožena víra ve světě. 
 

ZZ  KKOONNCCIILLIIAA  DDUUBBLLIINN  ––  lliissttooppaadd  22002200 

    Poslední zpráva koncilia je z listopadu 2020, i koncilium se nemůže kvůli 

Covidu-19 scházet. 

    Služebník boží Alfie Lambe: Každoroční mše svatá 2021 byla plánována 
slavit 24. ledna 2021 v 9 hodin v kostele Nanebevzetí Panny Marie v 
Tullamore, s možností ji sledovat streamově na www.tullamoreparish.ie 
 
    Regia Malta 
    Při srpnové schůzce regie byla už skoro všechna prezidia opět činná. 
Nicméně starší členové se zdráhali ze zdravotních důvodů se zapojit. Jedno 
prezidium přímo napojené na regii oslavilo 80. výročí založení a získalo tři 
nové členy, takže má nyní 16 členů. 
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    Na setkání v září byli prezident a viceprezident regie znovu zvoleni pro 
druhé období. 
 
    Senát Madrid 
    Jedno prezidium přímo napojené na senát se setkává přes skype a počítá s 
tím, že se brzy bude moci vrátit k normálním schůzkám. Další prezidium, 
které se nachází v červené zóně, se nyní vrátilo k činnosti, při červencových 
setkáních byly dodržovány bezpečnostní pokyny. 
Důstojníci se setkali s kardinálem, který byl potěšen pozváním, aby sloužil mši 
svatou ke 100. výročí založení Legie v katedrále. Legionářské rekolekce se 
budou konat přes WhatsApp a budou pozváni i nelegionáři. 
 
    Dominikánská republika, senát Santo Domingo 
    Schůzky od května do listopadu obvyklým způsobem kromě června. Senát 
má každotýdenní kurzy pro mládež. Nemocní a starší členové kurie Bánica se 
setkávají po telefonu. Pobízejí mladé lidi, aby se stali členy Legie. Měli 
virtuální rekolekce pro mládež, zúčastnilo se 22 mladých, včetně 2 mladých 
mužů z USA. Senát doporučil aktivity pro každý týden v měsíci, jako důkladné 
prozkoumání života Franka Duffa a jeho úlohy v Mariině legii. V říjnu 
doporučili učit lidi modlit se růženec. Sté narozeniny Legie se budou slavit ve 
vikariátech a diecézích. Budou utvořeny tiskové skupiny pro práci v médiích. 
Pomocní legionáři se vybízejí k modlitbám za úspěch akcí. Také se nyní slaví 
75. výročí založení Mariiny legie v Dominikánské republice. 

    Dublin 
    Listopadová mše svatá ke 40. výročí úmrtí Franka Duffa se konala 7. 
listopadu 2020 v katedrále Panny Marie (St Mary´s Pro Cathedral) ve 12 
hodin. Hlavním celebrantem byl farář Eamon Walsh DD. Mše se přenášela 
streamově. 
Hned po skončení mše svaté se konalo krátké dodatečné Acies. P. Paul 
Churchill provedl jménem všech duchovních vůdců nahlas akt zasvěcení a po 
něm udělal totéž jménem všech aktivních a pomocných členů jeden legionář. 
 

    Filipíny 
    Senát regionu Bicol (Bicolandia) 
    Korespondent jim píše každý měsíc, aby je povzbudil. Většina legionářů 
nemá přístup k internetu/počítači. 
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    Senát Cebu 
    Konají se některá virtuální setkání. Korespondent klade důraz na důležitost 
každodenní četby Příručky, alespoň jedné stránky. To platí pro všechny 
legionáře. 
    Senát ostrova Mindanao 
    Od února žádná setkání. Korespondent navrhoval zůstat ve spojení přes 
Zoom, ale většina členů nemá k dispozici internet. V regii Aurora jsou možná 
setkání s ohraničeným počtem účastníků. 
    Senát Manila 
    Schůzky senátu se konají přes Zoom se stovkou účastníků. Účastní se i 
členové z ostrova Guam (ostrov v Tichém oceánu, patřící k USA, vzdálený 
2 400 km východně od Manily). Senát povzbuzuje členy s platným potvrzením 
o zdraví, aby byli aktivně činní ve svých farnostech. Duch Legie zde žije a 
legionáři jsou horliví. Probíhají přípravy na stoleté výročí Legie. 
 

    Uruguay, Senát Montevideo 
    Důstojníci senátu se scházeli každý měsíc virtuálně, stejně tak i některé 
další rady a prezidia. Nyní se prezidia začínají scházet, i když možnosti práce 
jsou omezené. Výjimku představuje návštěva dvou legionářů v jednom 
vězení, která byla vězni velmi oceněna. Mši svatou k výročí 7. září 
koncelebroval tento den kardinál Sturles s duchovním vůdcem senátu.  
 

    Ukrajina (patří spolu s Českou republikou, Slovenskem, Moldavskem a 
Bulharskem pod Senát Rakousko) 
    K těžkostem v době chladných zimních měsíců se přidala další vlna 
onemocnění. Některé rady se již od jara nemohly setkat, některé se ještě 
shromáždily při Acies. Kyjev a Kamjanec vydržely, některá prezidia dospělých 
se mohou scházet. Legionáři pracují mezi svými příbuznými a známými. 
    Překlad „33 kroků“ zdárně pokračuje. 
    Legionáři postrádají výměnu zkušeností, která jindy proběhla při letní škole, 
ale snaží se být pilní a aktivní, i když postrádají návštěvy sestry Kriss 
(korespondentky). Pro příští čas statečně plánují a budoucnost s důvěrou 
vkládají do rukou Božích.   
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